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REVISTA PRESEI 

 

 După scăderile salariale, sindicatele pregătesc procese colective și acțiuni de stradă 
Preşedintele Blocului Naţional Sindical (BNS), Dumitru Costin, afirmă că între 30.000 şi 50.000 de angajaţi din 
sectorul public vor avea salarii nete reduse, în urma modificărilor legislative, în timp ce liderul Sindicatului 
Naţional al Funcţionarilor Publici (SNFP), Sebastian Oprescu, spune că sunt afectaţi 22.000 de funcţionari. BNS 
va deschide procese colective împotriva angajatorilor care „au abuzat de neştiinţa angajaţilor”, iar SNFP 
pregăteşte acţiuni de stradă, luând în calcul inclusiv declanşarea grevei generale. 
Preşedintele BNS, Dumitru Costin, a declarat, marţi, pentru News.ro, că pe fondul legii salarizării şi al transferului 
contribuţiilor sociale de la angajator la angajat există între 30.000 şi 50.000 de bugetari care au pierdut din 
venituri începând din 1 ianuarie, iar mai mult de jumătate dintre salariaţii din mediul privat nu au obţinut 
creşterea brutului de la angajator şi au un venit net mai mic. 
Dumitru Costin a spune că nimeni nu poate răspunde acum cu precizie câţi angajaţi au pierdut din venitul net, 
pentru că în sectorul bugetar nu toţi salariaţii şi-au încasat salariile pe luna ianuarie pentru a face o comparaţie cu 
cele din luna decembrie. 
„Impactul real va fi clar în baza unor analize care vor fi finalizate undeva la jumătatea lunii martie, dar acum 
ştim că între 30.000 şi 50.000 de bugetari vor fi afectaţi”, a afirmat Dumitru Costin. 
Liderul BNS a explicat că există trei acte normative care au condus la reducerea veniturilor nete, respectiv Legea 
153 (legea salarizării pentru personalul bugetar), Ordonanţa 79, care vizează modificări la Codul fiscal şi 
Ordonanţa 82, care prevede transferul taxelor de la angajator la angajat, ultimele două afectând toată piaţa 
muncii. 
„Legea 153 a venit de la bun început cu o anumită filozofie, cunoscută, aceea de a rescrie în totalitate grilele de 
salarizare din sectorul public, salariile care nu se încadrează în grilă fiind reduse automat. De asemenea, limita 
sporurilor pe ordonatorul de credit este de maximul 30 la sută. Un alt motiv care generează nemulţumiri este 
dat de nivelul de pregătire profesională a persoanelor responsabile cu reîncadrarea în noua grilă de salarizare, 
pentru că nu toţi au înţeles corect modelul de reîncadrare pe Legea 153. Unii poate au aplicat cu rea intenţie 
legea...”, a spus Costin. 
Acesta a adăugat că pentru întreaga piaţă a muncii, Ordonanţa 79 prevede taxe şi impozite mărite, care au fost 
trecute la angajat. 
„Dacă le cumulăm, suma taxelor şi impozitelor pe venit e de 45 la sută la venitul brut, pe când anul trecut era 
32,05. Cu alte cuvinte, a crescut fiscalitatea pe muncă”, a spus Costin. 
Referitor la Ordonanţa 82, prin care angajatorii trebuie să renegocieze cu angajaţii salariile brute, liderul BNS 
spune că ”este o cârpeală” care nu a fost discutată cu sindicatele. 
„În momentul de faţă, dacă ne referim la sectorul privat, mai mult de jumătate dintre angajaţi au venitul net 
redus, pentru că nu le-au fost crescute salariile brute. Unii angajatori au venit cu soluţii de compensare, cum ar 
fi tichete de masă sau prime, dar salariul brut a rămas nemodificat”, a spus Costin. 
BNS pregăteşte în acest moment „un demers de natură juridică”, pentru a acţiona în instanţă angajatorii „care au 
abuzat de neştiinţa angajaţilor, de prevederile abuzive ale Ordonanţei 79” şi va deschide procese colective, prin 
care îşi va reprezenta membrii de sindicate afiliate. 
La rândul său, liderul SNFP, Sebastian Oprescu, a declarat pentru News.ro că 22.000 de funcţionari au salarii mai 
mici din ianuarie, cele mai mari pierderi - în medie 40% din salarii - fiind pentru angajaţii Ministerului de Externe. 
„Creşterile salariale decise de Guvern nu acoperă majorarea taxelor trecute la angajaţi. Pierderile cele mai mari 
sunt în administraţie. În momentul de faţă nu avem o situaţie definitivă a angajaţilor care au pierdut din 
salariul net, dar estimăm că sunt 22.000 de funcţionari în această situaţie. La Ministerul de Externe sunt cele 
mai mari pierderi de venituri, în medie de 40 la sută. La celelalte ministere, pierderile sunt între 10 şi 30 la sută 
din net. Dacă ne referim la creşteri, trebuie să menţionăm că în mediul public cea mai mare creştere de net este 
de 2,5 la sută. În mediul privat, cei care nu au actele adiţionale încheiate au pierdut 22,5 la sută din net”, a 
declarat Oprescu. 
Conform sursei citate, SNFP pregăteşte proteste de stradă, mergându-se până la greva generală. 
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„Încă suntem în evaluarea situaţiei juridice, evaluarea pierderilor, dar avem în vedere acţiuni care merg de la 
ieşiri în stradă la greva generală”, a spus Oprescu. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Ministrul Muncii, despre scăderea salariilor: S-a ştiut din mai 2017 că la aproximativ 3% dintre bugetari vor 
scădea salariile/ În mediul privat nu ar trebui să scadă 
Ministrul Muncii a anunţat, marţi, că încă din luna mai 2017 se ştia că în cazul a 3% dintre bugetari vor scădea 
salariile, ea însăşi anunţând acest lucru de mai multe ori. Lia Olguţa Vasilescu a precizat că s-a făcut o confuzie 
între legea salarizării şi modificările aduse Codului Fiscal. 
"S-a ştiut că la aproximativ 3% dintre bugetari vor scădea salariile încă din luna mai a anului trecut. Eu am anunţat 
acest lucru de mai multe ori, în mai multe interviuri (...) Nu am pornit de la început de la ideea scăderii vreunui 
salariu, dar pentru a respecta raportul de 1 la 12 au fost necesare ajustări salariale", a declarat, marţi, Lia Olguţa 
Vasilescu. 
Ministrul Muncii a precizat că s-a făcut o confuzie între legea salarizării, adoptată în iunie 2017, cu aplicabilitate 
de la 1 iulie, şi modificările aduse Codului Fiscal privind contribuţiile. 
"Salariul preşedintelui determină maximul în sistemul bugetar şi niciun alt salariat nu îl poate depăşi (...) Abia în 
2022 se va echilibra sistemul, adică aceeaşi funcţie şi gradaţie să fie plătită la acelaşi nivel", a completat Lia Olguţa 
Vasilescu, care a mai spus că în sistemul bugetar există dezechilibre foarte mari care trebuie corectate. 
Ministrul Muncii a mai spus că majorările salariale au început din 2017, acestea fiind"în total de 22%, în unele 
cazuri mai mici, în altele şi de 50%". 
Ministrul Muncii: Salariile din mediul privat nu ar trebui să scadă 
Ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale (MMJS), Lia Olguţa Vasilescu, a declarat, marţi, că până în acest moment, 
aproape jumătate din contractele de muncă din mediul privat au fost modificate în Revisal şi că nu se aşteaptă la 
scăderi de salarii. 
„În ceea ce priveşte mediul privat, menţionăm că MMJS a emis mai multe acte normative care să vină în sprijinul 
angajaţilor şi pentru a se evita situaţia ca patronii să profite de modificarea Codului Fiscal pentru a diminua 
salariile nete. În primul rând, s-a dat posibilitatea angajatorilor să facă modificări la contractele de muncă, până la 
data de 31 martie 2018. Până în acest moment, aproape jumătate din contracte au fost modificate în Revisal şi 
mai sunt 2 luni până la expirarea termenului, astfel încât presupunerea că, pentru restul de 50% vor scădea 
salariile, este fără fundament”, a declarat, marţi, ministrul Muncii. 
Lia Olguţa Vasilescu a mai susţinut faptul că, prin OUG 82/2017, s-a trasat angajatorilor ca şi obligaţie să înceapă 
negocierea contractelor individuale, astfel încât angajaţii să fie siguri că se operează transferul contribuţiilor, 
aceştia din urmă putând să opteze, acolo unde nu există sindicat, pentru reprezentarea la orice federaţie de 
ramură, în cadrul negocierilor. 
„Menţionăm că angajatorii nu trebuie să suporte cheltuieli în plus, dacă fac acest transfer, faţă de cât plăteau 
anul trecut prin cheltuiala totală a angajatorului, deci nu au niciun motiv să umble la salariul net al angajatului, 
altul decât a vrea să obţină un profit mai mare. Mai mult, ca să fim siguri că nu vor exista derapaje, Guvernul a 
semnat un protocol de colaborare cu CNSLR Frăţia, cea mai mare confederaţie sindicală prin care s-a stabilit că, la 
nivelul fiecărui judeţ, se constituie echipe mixte, formate din reprezentaţi ai structurilor teritoriale ale Guvernului, 
cum ar fi inspectorate teritoriale de muncă (ITM) şi ai sindicatelor care au rolul să anunţe, în timp util, care sunt 
firmele care profită de modificările Codului Fiscal în defavoarea angajatului, astfel încât ITM-urile să efectueze 
controale”, susţine Olguţa Vasilescu. 
Ministrul a mai precizat faptul că dacă patronul doreşte scăderea cheltuielilor cu salarizarea o putea face şi anul 
trecut şi o poate face şi acum, „pentru că nu avem o economie centralizată, iar puterea de intervenţie a statului 
se limitează doar la salariul minim pe economie. Ca o concluzie, strict din cauza transferului contribuţiilor, salariile 
nu pot scădea”, a conchis ministrul Muncii. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Olguța Vasilescu încearcă să calmeze spiritele din Justiție. Întâlnire crucială la Ministerul Muncii 
În această dimineaţă, ministrul Muncii, Olguţa Vasilescu se întâlneşte cu reprezentanţii grefierilor, informează 
Realitatea Tv. Personalul auxiliar din instanţele de judecată se află de la începutul lunii în grevă japoneză după ce 
au descoperit că le-au scăzut salariile. 
Ministrul Muncii Lia Olguţa Vasilescu i-a invitat pe grefieri la dialog, pentru a vedea dacă este vorba despre o 
eroare de calcul al salariilor, aşa cum s-a mai întâmplat în cazul asistenţilor sociali. Vasilescu susţine că în ultima 
jumătate de ani, niciun reprezentant al grefierilor nu s-a adresat ministerului, ci doar au trimis luni un comunicat 
de presă. 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu a declarat într-o conferinţă de presă: "În ultimele şase luni, niciun 
reprezentant al grefierilor nu s-a adresat Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale. Abia ieri (luni, n.r.), ulterior 
invitaţiei publice a ministerului la dialog, ne-au transmis şi nouă comunicatul de presă remis dumneavoastră. Le 
adresăm, din nou, invitaţia la dialog, pentru miercuri, ora 9.00, pentru a constata dacă nu este vorba de o 
modalitate eronată de calcul". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 ALERTĂ - Comisia de la Veneția a venit în Parlament: discuții cu președintele Comisiei Juridice din Camera 
Deputaților 
Reprezentanții Comisiei de la Veneția se pare că nu au mai așteptat să fie sesizați din România pe legile justiției și 
au trimis reprezentanți în Parlamentul României, pentru a se informa de la fața locului. 
Deputatul USR, Stelian Ion, membru în comisia pentru legile justiției, susține că a aflat ”pe neașteptate” că ședința 
Comisiei Juridice de la Camera Deputaților nu se va ține pentru că președintele acestei Comisii, Eugen Nicolicea, 
are întâlniri cu reprezentanții Comisiei de la Veneția. 
Deputatul USR susține că nu li s-a comunicat unde are loc această întâlnire, dar că vor face toate demersurile 
necesare pentru a avea și opoziția o întâlnire cu Comisia de la Veneția. Cei de la USR susțin că această întâlnire 
reprezintă o discuție pe legile justiției. 
UPDATE: liderul senatorilor PSD, Șerban Nicolae, susține că reprezentanții Comisiei de la Veneția au venit în 
România pentru a discuta despre proiectul de lege privind finanțarea ONG-urilor, proiect cu care au fost sesizați. 
Șerban Nicolae arată că în această întâlnire nu s-a deschis subiectul legilor justiției. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Situaţia justiţiei din România, dezbătută în Parlamentul European: Oficialii de la Strasbourg analizează 
AMENINŢĂRILE la adresa statului de drept 
Parlamentul European dezbate miercuri, în plenul de la Strasbourg, situaţia justiţiei din România ca urmare a 
modificărilor la legile justiţiei făcute de coaliţia PSD-ALDE. Conform ordinii de zi a şedinţei, tema dezbaterii este 
"Ameninţări la adresa statului de drept provocate de reforma sistemului judiciar din România". La Strasbourg este 
prezent şi ministrul Justiţiei Tudorel Toader, care a discutat deja cu prim-vicepreşedintele CE Frans Timmermans şi 
are programate şi alte întâlniri, potrivit NEWS.RO. 
Decizia de a dezbate în sesiune plenară situaţia justiţiei din România a fost luată în 18 ianuarie în Parlamentul 
European, la Conferinţa preşedinţilor, compusă din liderii grupurilor politice şi preşedintele Parlamentului. 
Ministrul Justiţiei Tudorel Toader se află încă de luni la Strasbourg. El a discutat cu prim-vicepreşedintele Comisiei 
Europene Frans Timmermans, precum şi cu membri ai Grupului socialiştilor europeni, pe tema legilor Justiţiei şi a 
stadiului actual al acestora. 
După întâlnirea cu socialiştii europeni, Toader s-a declarat convins că la nivel european există dezinformări pe 
tema legilor justiţiei şi a precizat că va continua şi miercuri întrevederile. 
"Subiectele abordate în cadrul discuţiei au vizat aspecte privitoare la: parcursul legilor justiţiei şi stadiul actual al 
acestora, modificarea codului penal şi codului de procedură penală, precum şi ultima decizie a Curţii 
Constituţionale privind integritatea în exercitarea funcţiilor şi demnităţilor publice. Privitor la legile justiţiei, 
ministrul justiţiei a prezentat stadiul actual şi etapele parcurse cu privire la cele trei proiecte de acte normative, 
legile adoptate şi soluţiile legislative constatate ca fiind neconstituţionale", a anunţat Ministerul Justiţiei după 
discuţiile cu Timmermans. 
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În ceea ce priveşte Codul penal şi Codul de procedură penală, ministrul Justiţiei "a prezentat modificările constând 
în transpunerea în legislaţia naţională a Directivei 2016/343/UE a Parlamentului European şi a Consiliului din 9 
martie 2016 privind consolidarea anumitor aspecte ale prezumţiei de nevinovăţie şi a dreptului de a fi prezent la 
proces în cadrul procedurilor penale şi a Directivei 2014/42/UE a Parlamentului European şi a Consiliului din 3 
aprilie 2014 privind îngheţarea şi confiscarea instrumentelor şi produselor infracţiunilor săvârşite în Uniunea 
Europeană, precum şi modificările pentru punerea în acord a dispoziţiilor din coduri cu Decizii ale Curţii 
Constituţionale a României". 
"De asemenea, cu privire la dispoziţiile Legii pentru modificarea Legii nr.176/2010 privind integritatea în 
exercitarea funcţiilor şi demnităţilor publice, pentru modificarea şi completarea Legii nr.144/2007 privind 
înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea Agenţiei Naţionale de Integritate, precum şi pentru modificarea şi 
completarea altor acte normative, domnul prof. univ. dr. Tudorel Toader a menţionat faptul că legea a fost 
adoptată pentru punerea în acord a dispoziţiilor legale cu jurisprudenţa Curţii Constituţionale în materie", anunţă 
ministerul. 
Prezenţa sa la Strasbourg a fost criticată de europarlamentarul Siegfried Mureşan, care a reclamat că programul 
oficial al acestuia nu este cunoscut, el apreciind că ministrul vrea întâlniri cu uşile închise pentru a convinge că 
legile Justiţiei sunt bune, însă va eşua. 
Europarlamentarul Siegfried Mureşan spunea că "este un semnal clar că încercările PSD şi ALDE de a controla şi 
slăbi justiţia nu trec neobservate, iar faptul că Parlamentul European a decis să dezbată chiar în a doua sesiune 
plenară din acest an situaţia justiţiei din România arată îngrijorarea serioasă existentă la nivelul Uniunii Europene 
faţă de încercările de slăbire a sistemului de justiţie din România". 
Mişcarea civică Iniţiativa România a anunţat luni că a trimis tuturor europarlamentarilor, dar şi Comisiei Europene 
un raport privind evenimentele care au avut loc în România în ultimul an, în perspectiva dezbaterii care urmează 
să aibă loc miercuri în PE în legătură cu situaţia statului de drept din ţara noastră. 
Iniţiativa România le solicită europarlamentarilor să ceară Comisarului pentru justiţie, Věra Jourova, şi Comisiei 
Europene sesizarea Comisiei de la Veneţia pentru o opinie privind compatibilitatea pachetului de reforme 
adoptate sau propuse de autorităţile din România cu standardele statului de drept. De asemenea, să ceară 
autorităţilor române ”să înceteze imediat adoptarea modificărilor legislative sau să o amâne până la momentul în 
care Comisia de la Veneţia va exprima o opinie juridică în legătură cu acestea”. Mişcarea le mai solicită 
europarlamentarilor să ceară Comisiei Europene să accelereze crearea unui mecanism pentru monitorizarea 
respectării de către statele membre a principiilor fundamentale ale statului de drept şi a independenţei justiţiei. 
În 24 ianuarie, preşedintele şi prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Jean Claude Juncker şi Frans 
Timmermans, au dat publicităţii o declaraţie comună în care îşi exprimă îngrijorarea faţă de evoluţiile recente din 
România şi subliniază că CE avertizează din nou cu privire la pericolul regresării şi va analiza în detaliu modificările 
finale aduse legilor justiţiei. 
”Urmărim cu îngrijorare evoluţiile recente din România. Independenţa sistemului judiciar românesc şi capacitatea 
sa de a combate în mod eficace corupţia constituie pietre de temelie fundamentale ale unei Românii puternice în 
cadrul Uniunii Europene”, se arată în declaraţie. 
Juncker şi Timmermans amintesc că o condiţie esenţială pentru a putea renunţa treptat la mecanismul de 
cooperare şi de verificare (MCV) este ca progresele realizate până acum în cadrul acestuia să fie ireversibile. 
În cel mai recent raport privind mecanismul, din noiembrie 2017, Comisia a subliniat faptul că Guvernul şi 
Parlamentul ar trebui să asigure transparenţa totală a procesului legislativ privind legile justiţiei şi să ţină seama în 
mod corespunzător de consultările desfăşurate în cadrul acestuia. De asemenea, Comisia a precizat că un proces 
în care independenţa sistemului judiciar şi punctul de vedere al acestuia sunt apreciate şi luate în considerare în 
mod corespunzător şi în care se ţine seama de avizul Comisiei de la Veneţia reprezintă o condiţie prealabilă 
pentru sustenabilitatea reformelor şi este un element important în ceea ce priveşte îndeplinirea obiectivelor de 
referinţă stabilite prin mecanismul de cooperare şi de verificare. Poziţia Comisiei a fost susţinută de statele 
membre în cadrul Concluziilor Consiliului adoptate în decembrie 2017, se arată în declaraţie. 
De altfel, preşedintele Comisiei Europene, Jean Claude Juncker, a avertizat în 31 ianuarie, în conferinţa comună cu 
preşedintele Klaus Iohannis, care s-a aflat la Bruxelles, că, dacă legile justiţiei rămân aşa cum le-a votat 
Parlamentul, discuţiile privind renunţarea la MCV şi intrarea în spaţiul Schengen ”se vor pune în alţi termeni”. 
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”Dacă legile din România rămân aşa cum au fost adoptate de Parlament, discuţiile despre MCV şi despre aderarea 
la Schengen se vor pune în alţi termeni. Şi aşteptăm deciziile Curţii Constituţionale şi, dacă totul decurge cum 
trebuie, trebuie să asigurăm României locul ei în spaţiul Schengen, pentru că românii nu merită să fie trataţia ca 
cetăţeni de mâna a doua. România şi românii sunt în centrul vieţii europene şi voi face toate eforturile pentru a-
mi îndeplini acest scop, pe atât de repede pe cât ne va permite legislaţia din România”, a spus Juncker. 
De asemenea, Juncker a spus că România a făcut progrese remarcabile în privinţa statului de drept, iar CE nu va 
accepta ca România să facă paşi înapoi privind statul de drept. 
Liderii Coaliţiei PSD ALDE, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, au răspuns preşedintelui şi prim-
vicepreşedintelui Comisiei Europene printr-o scrisoare în care explică faptul că dezbaterea legilor justiţiei s-a făcut 
transparent, cu implicarea tuturor participanţilor la actul de justiţie, şi îşi exprimă ”îngrijorarea cu privire la modul 
incorect în care a fost informată Comisia Europeană în ceea ce priveşte transparenţa dezbaterilor”. 
Ei au susţinut că oficialii europeni sunt dezinformaţi, prin "minciuni" transmise la Bruxelles de către 
Reprezentanţa Comisiei Europene la Bucureşti. 
Curtea Constituţională a decis că Legea privind modificarea şi completarea Legii 303/2004 privind statutul 
judecătorilor şi procurorilor conţine dispoziţii neconstituţionale şi cere redefinirea erorii judiciare şi a relei 
credinţe, dar şi a gravei neglijenţe. Preşedintele CCR, Valer Dorneanu, a precizat că în ceea ce priveşte prevederile 
referitoare la atribuţiile preşedintelui României în numirea şefilor parchetelor au fost admise obiecţii care privesc 
"mai buna definire a împărţirii atribuţiilor între CSM şi preşedintele României”. 
De asemenea, CCR a declarat neconstituţionale prevederi din Legea privind organizarea judecătorească. 
În ceea ce priveşte sesizările asupra Legii pentru modificarea şi completarea Legii nr.317/2004 privind organizarea 
şi funcţionarea Consiliului Superior al Magistraturii, decizia a fost amânată de CCR pentru 13 februarie. 
Articolele din legile justiţiei declarate neconstituţionale de către Curtea Constituţională vor fi modificate în 
Parlament foarte repede, a declarat, duminică, liderul PSD, Liviu Dragnea. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Tudorel Toader, după întâlnirea cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans: 'Sunt 
convins că există multe dezinformări despre România' 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, s-a declarat 'convins' marţi, la Strasbourg, că există dezinformări la nivel 
european în legătură cu situaţia din România, spunând că nu ştie de unde provin. 
Întrebat, într-o declaraţie pentru jurnaliştii români, dacă are senzaţia că există dezinformări la nivel european 
legate de situaţia din România, Tudorel Toader s-a declarat 'convins' că există astfel de dezinformări, 
scrie agerpres.ro. 
"N-am senzaţia, am convingerea. Nu ştiu din ce provine (această convingere - n.r.), dar cu siguranţă - din moment 
ce mai mulţi discută aceeaşi problemă, şi înţelegerea, percepţia (...) e diferită - e ceva. Din necunoaştere sau din 
dezinformare, poate şi din alte considerente", a declarat jurnaliştilor români Tudorel Toader, după o întâlnire cu 
uşile închise cu Grupul Alianţei Progresiste a Socialiştilor şi Democraţilor (S&D) din Parlamentul European, în 
contextul în care legislativul va dezbate miercuri după-amiază modificările la sistemul de justiţie din România şi 
posibila ameninţare la adresa statului de drept. 
Ministrul Justiţiei s-a declarat 'onorat' şi a spus că l-a 'bucurat' faptul eurodeputaţii cu care s-a întâlnit marţi "au 
acordat atenţie explicaţiilor, spuselor mele, ceea ce cred că este bine, ceea ce cred că poate fi de natură să ducă la 
mai buna înţelegere a modificărilor". 
"Obligaţia noastră este de a explica în mod corect, de a explica la timp, de aceea voi face şi un departament, un 
colectiv de comunicare la Ministerul Justiţiei pentru ca să comunicăm mai mult, poate mai bine, eventual poate - 
ceea ce nu am făcut până acum - să răspundem acelor mesaje care nu concordă cu realitatea, fără ca să fac 
referire la ceva anume", a mai spus Toader. 
El s-a mai declarat convins că nu se pune problema activării Articolului 7 din Tratatul UE în cazul României. 
"În România nimeni n-a pus la îndoială deciziile Curţii Constituţionale. În România nimeni n-a spus vreodată că nu 
modificăm legea - Cod Penal, ce-o fi el - în acord cu deciziile Curţii Constituţionale. În România deciziile sunt 
definitive, sunt general obligatorii, produc efecte de la data publicării în Monitorul Oficial. Nu veţi găsi nicio 
decizie, de admitere sau interpretativă, care să nu fie luată în considerare de legiuitor, parlament sau guvern ca 
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legiuitor delegat, în sensul modificării legii potrivit dispozitivului deciziei, potrivit considerentelor acesteia", a 
explicat ministrul. 
Întrebat de ce nu anunţă decizia privind procurorul-şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, Toader a răspuns că astfel 
de lucruri se discută la Bucureşti. 
"Noi ne aflăm la Strasbourg pentru a vorbi despre problemele care au stat pe agenda discutată astăzi, ce va fi 
discutată mâine. Celelalte probleme, privind justiţia, privind Ministerul Justiţiei, privind deciziile pe care le-am luat 
sau nu le-am luat, le-am comunicat sau nu le-am comunicat, le discutăm acasă, la Ministerul Justiţiei", a spus el. 
Toader a avut o întrevedere în cursul dimineţii de marţi cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans 
Timmermans, iar în cursul serii - cu Grupul Alianţei Progresiste a Socialiştilor şi Democraţilor, din care face parte şi 
Partidul Social Democrat. 
"După părerea mea, a fost o zi bună, cu multe întrevederi. Personal, pornind de la întrevederea cu 
vicepreşedintele Timmermans, cred că au fost discuţii lămuritoare, în care am încercat să aduc plusul acela de 
înţelegere cu privire la mecanismul de legiferare din România, privind legile justiţiei, privind modificările Codului 
Penal, privind modificările la conflictul de interese şi incompatibilităţi. Personal, cred că a fost bine", a mai 
declarat Toader. 
Întrebat dacă a discutat cu Frans Timmermans despre schimbul recent de replici între Comisia Europeană şi 
preşedintele Camerei Deputaţilor şi al PSD, Liviu Dragnea, şi preşedintele Senatului şi al ALDE, Călin Popescu 
Tăriceanu, privind informarea Comisiei Europene, Toader a răspuns că fiecare trebuie "să se manifeste în limita 
competenţelor pe care le are". 
"Cu domnul Timmermans am vorbit în loc de 30 de minute, 70 de minute. A fost o discuţie aplicată, a fost o 
discuţie referitoare la legile justiţiei. Repet ce v-am spus de foarte, foarte multe ori: fiecare să se manifeste în 
limita competenţelor pe care le are", a afirmat Toader. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 PROTEST MASIV faţă de Declaraţia 600: Petiţie de ULTIM MOMENT a artiştilor, pentru modificarea Codului 
Fiscal 
Aproape 300 de artişti - actori, cântăreţi, scriitori, coregrafi, fotografi - au iniţiat o petiţie prin care cer coaliţiei de 
guvernare modificarea Codului Fiscal şi spun că nu vor depune declaraţia 600, asumându-şi riscurile financiare. 
Semnatarii petiţiei, printre care actriţa Dorina Chiriac, jurnalista Luiza Vasiliu, scriitorul Alex Tocilescu, spun că nu 
vor să participe la voluntar la un Cod Fiscal abuziv, care reprezintă „un atentat la solidaritatea socială”, potrivit 
NEWS.RO. 
„Subsemnaţii – artişti şi lucrători culturali cu activitate independentă – declarăm prin prezenta că am decis să ne 
asumăm riscurile financiare aferente şi să nu depunem declaraţia 600 în acest an. Nu o facem din cauză că ne 
depăşeşte complexitatea formularului ori procedura de depunere sau din cauză că în general nu dorim să facem 
aceste declaraţii. O facem în semn de protest faţă de prevederile noului Cod Fiscal (Ordonanţa de urgenţă 
79/2017), prevederi cărora le corespunde declaraţia 600”, spun semnatarii petiţiei. 
Ei descriu aceste prevederi drept neechitabile şi aberante, reprezentând, de fapt, un dispreţ faţă de cetăţeni, 
adăugând că eliminarea formularului 600, aşa cum au promis de curând membrii guvernului, nu schimbă cu nimic 
„sistemul absurd” de taxare fiscală a celor cu activităţi independente. 
„Activitatea cultural-artistică – şi, prin urmare, şi veniturile asociate ei – au prin definiţie un caracter fluctuant în 
timp şi neregulat: nici un regizor de film nu face în mod constant un film pe an, nici un director de imagine nu 
filmează pe aceiaşi bani în fiecare an, nici un actor nu joacă în acelaşi număr de filme în fiecare an. (...) 
Predictibilitatea aceasta nu există pentru nici o activitate independentă. Din acest motiv, este complet absurdă 
obligarea la plata contribuţiilor pe un venit încă inexistent şi profund incert, în condiţiile în care nu există absolut 
nici un fel de prevederi (posibilitatea unei declaraţii rectificative) legate de restituirea contribuţiilor în cazul 
nedepăşirii plafonului în anul în curs”, mai scriu iniţiatorii petiţiei. 
Artiştii vorbesc despre o dijmă pe care statul le-o cere şi, spun ei, nu vor accepta ca statul să devină un stăpân 
feudal. De asemenea, scutirea de la obligativitatea contribuţiilor pentru cei cu venituri sub salariul minim nu 
reprezintă o „facilitate fiscală“, ci o povară asupra acestei categorii, mai precizează semnatarii petiţiei. 
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„La nivelul actual al preţului plătit per pagină tradusă, valoarea contribuţiilor minime obligatorii într-un an 
reprezintă, pentru un traducător, echivalentul a 800 de pagini de literatură, fie ea şi a unui autor de Nobel, a lui 
Hemingway sau Nabokov. Pentru un actor nevedetă sau în primii 10 ani de activitate, contribuţiile minime 
obligatorii anuale reprezintă onorariul pentru 18 spectacole în Bucureşti şi 40 de spectacole la Tîrgu-Mureş. 
Majoritatea acestor actori nu sunt şi angajaţi. Cu toţii, şi traducătorii, şi actorii, şi profesioniştii din film, şi 
jurnaliştii etc. riscă accidente şi boli profesionale nerecunoscute ca atare în cazul independenţilor. Iar în timp ce 
unii dintre noi sunt puşi în faţa generoasei opţiuni de a rămâne neasiguraţi la sănătate, alţii - cei angajaţi sau 
pensionari - se presupune că au capacitatea unică de a beneficia de două ori de acelaşi serviciu medical, ei plătind 
asigurarea de două ori. Dedublarea ţine, se pare, de condiţia de cetăţean român”, mai scriu ei. 
Aceştia mai explică faptul că, în ciuda părerii coaliţiei de guvernare, nu există riscul ca angajaţii să-şi reorienteze 
veniturile către contracte pe drepturi de autor, excepţie făcând jurnaliştii şi angajaţii din domeniul IT, fiindcă nicio 
altă categorie nu încheie contracte pe drepturi de autor cu propriul angajator şi consideră „paradoxal” că aceste 
măsuri privind contractele pe drepturi de autor care pare o „ameninţare la adresa siguranţei salariale naţionale” 
nu a împiedicat guvernanţii să plaseze „povara fiscală” asupra celor cu venituri la nivelul salariului minim şi mult 
sub salariul mediu pe economie. 
„Nu dorim să participăm voluntar la aplicarea unui Cod Fiscal abuziv la adresa celor mai vulnerabili dintre noi, fără 
legătură cu realitatea muncii noastre şi care, în final, reprezintă un atentat la solidaritatea socială, la ideile de 
proporţionalitate şi echitate şi la rolul unui Stat în serviciul cetăţeanului, nu invers. Acest Cod Fiscal trebuie 
modificat!”, conchid cei 275 de semnatari ai petiţiei. 
Printre ei: Alex Tocilescu – scriitor, Luiza Vasiliu – jurnalistă, Ilinca Manolache – actriţă, Ionuţ Grama – actor, Vlad 
Viski - activist LGBT, Alexandru Solomon – cineast, Dorina Chiriac – actriţă, Adina Rosetti - scriitor, Asociaţia De 
Basm, Crista Bilciu - regizor de teatru, poet, dramaturg, Miruna Runcan - critic teatral, Velica Panduru Ostrowski - 
scenograf, Florin Caracala – regizor, Anamaria Pravicencu - manager cultural, Asociaţia Jumătatea plină, Oana 
Stoica - critic de teatru, Oana Ispir – ilustrator, Velescu Teodora - dansator, performer, Alex Fifea – actor, Diana 
Dumbravă – actriţă, Amalia Olaru – regizor, Leta Popescu - regizor de teatru, Ion-Bogdan Dumitrescu - fotograf 
colaborator Getty Images, Lavinia Pollak - artist vizual, Ana Covalciuc – actriţă, George Balint, compozitor şi dirijor, 
Teatrul Naţional de Operetă şi Musical “Ion Dacian” din Bucureşt, Dragoş Neamu - manager cultural/Reţeaua 
Naţională a Muzeelor din România, Adrian Bulboaca - fotograf, director de imagine, Paul Breazu - jurnalist 
independent/music writer, Cristian Neagoe - traducător, manager cultural - Fundaţia Cărtureşti, Andrei Roşu – 
actor. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Ministrul Finanțelor, despre creșterea salariilor demnitarilor: 'Este adevărat și a crescut pentru cei care nu 
aveau nevoia cea mai mare' 
În timp ce parlamentarii câştigă la final de lună şi cu 800 de lei în plus, 22 de mii de angajaţi din ministere şi din 
instituţiile din subordine pot avea salarii reduse cu până la 40 la sută. Ministrul Finanțelor, Eugen Teodorovici, a 
fost invitat să comenteze acest lucru. 
„Salariul a crescut. Este adevărat și a crescut pentru cei care nu aveau nevoia cea mai mare. A fost o lege a 
salarizării. S-a votat în Parlament într-o mare majoritate. Nimeni nu spune că lucrurile nu pot fi perfectate pe 
parcurs, pentru că este o lege extrem de importantă ca și legea pensiilor.”, a spus Teodorovici, la Palatul 
Parlamentului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Teodorovici promite SOLUŢII pentru primării, după DEZASTRUL provocat de reforma fiscală 
Ministrul de Finanţe dă asigurări că se vor găsi soluţii, după ce revoluţia fiscală a provocat un adevărat dezastru în 
teritoriu. 
"Ca principiu, orice problemă are o soluţie. Ideea e să discutăm. Soluţii în această speţă sunt, a fost şi o propunere 
în Parlament, un amendament. Dacă îl făceam în Parlament anul trecut, situaţia nu s-ar mai fi întâmplat. Sigur 
vom lua o soluţie pentru primării. 
Am vorbit de o eventuală prevedere legală pentru a asigura continuitate pentru proiectele în curs. 
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La prima rectificare, sumele vor fi alocate pentru toate UAT la cel puţin nivelul anului 2017. 
Sper să fie o execuţie cât mai aproape de ce s-a pronunţat. 
Nicio comunitate locală nu va avea finanţare mai mică decât în 2017", a declarat Eugen Teodorovici. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Eugen Teodorovici a găsit soluția pentru salariile IT-iștilor. Proiectul de ordonanță, publicat pe site-ul MF 
Ministrul de Finanţe Eugen Teodorovici a anunţat la Digi24 că a găsit soluţia pentru problemele apărute ca urmare 
a trecerii contribuţiilor sociale de la angajator la angajator. Soluţia ministrului va viza patru categorii profesionale: 
persoane fizice încadrate în grad de handicap grav sau accentuat, persoane fizice care desfăşoară activităţi de 
creare de programe pentru calculator - IT-iştii -, persoane fizice care desfăşoara activităţi de cercetare-dezvoltare-
inovare şi persoanele fizice care desfăşoară activităţi pe bază de contract individual de muncă (sezonierii). 
Ordonanţa Ministerului de Finanţe ar urma să soluţioneze problemele pentru aceste categorii profesionale, 
pentru un an de zile, prin deduceri suportate din bugetul de stat. 
 „Soluţia găsită pentru acei angajatori care au asigurat majorarea salariilor pentru angajaţi cu cel puţin 20%. Ne 
raportam clar la decembrie 2017. Nimeni nu are de pierdut faţa de luna decembrie 2017. Angajatorii reţin la 
sursă, dar să spunem parţial. A doua chestiune: Angajatorul declară ca obligaţie de plată, în acel formular 112, 
doar suma reţinută efectiv de la angajat. Al treilea pas: Diferenţa de CASS datorat de angajat este calculată de 
angajator şi evidenţiată distinct, în acel formular 112, ca sumă dedusă, iar suma aceasta dedusă, diferenţa între 
ce transferă angajatorul către angajat şi cât ar trebui să primească el, ca să nu aibă diferenţă faţă de decembrie 
2017, este suportată de către bugetul de stat, fiind transferat în mod automat la Fondul Naţional Unic de 
Asigurări Sociale de Sănătate. (...) Pentru un an de zile, lucrurile sunt soluţionate. (...) Ordonanţa prevede şi de la 1 
ianuarie până la intrarea în vigoare a acestei ordonanţe, angajatorii (în cazul celor patru categorii menționate mai 
devreme) pot să depună declaraţii rectificative şi niciun angajat nu are de pierdut”, a precizat ministrul 
finanțelor, Eugen Orlando Teodorovici, la Digi24. 
Prin urmare, soluția, în linii mari, este ca pentru luna ianuarie angajatorii să compenseze, pentru ca apoi să 
primească diferența de la stat. 
„Pentru angajatori nu este niciun efort bugetar, iar pentru stat este un mecanism foarte simplu, nu are niciun 
impact pe buget”, a declarat Eugen Teodorovici.  
Ordonanța, a explicat el, are două componente - una legată de cele patru categorii menționate mai sus, pentru a 
nu avea de suferit, dar și problema part-time-ului în zona publică. 
Eugen Teodorovici a spus că această soluție este mai bună și cu un impact bugetar mult mai mic decât soluția unei 
scheme de ajutor de stat despre care s-a vorbit anterior. 
Proiectul de ordonanță de urgență a fost publicat pe site-ul Ministerului de Finanțe și ar urma să fie aprobat în 
următoarea ședință de guvern. (Găsiți proiectul aici, cu data de 6.02.2018) 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Legea pensiilor, în formă definitivă la guvern până la sfârșitul acestei luni. Dezideratul ministrului Finanțelor 
Legea pensiilor este din nou în atenția publică. Ministrul Finanțelor, Eugen Teodorovici, speră că mult așteptata 
lege va fi definitivată până la finalul lunii februarie. Ministrul subliniază că se lucrează simultan atât la Ministerul 
Muncii, cât și la cel al Finanțelor, pentru ca această lege să nu aibă un impact mic. 
"Vorbim de o schimbare radicală pe această zonă - o schimbare normală, logică și de bun simț", a declarat Eugen 
Teodorovici. 
"Va avea un impact bugetar însemnat", a precizat șeful Finanțelor. 
"În luna februarie eu vreau să văd totuși o formă definitivă, un impact cât de cât aproape de ceea ce înseamnă 
această nouă lege și pentru a discuta după aceea la nivelul guvernului, coaliției", a adăugat Teodorovici. 
"Cel mai optimist (termen de aplicare - n. r.) e de mâine, cel mai pesimist e când spune programul de guvernare. 
Nu ştiu dacă va fi o discuţie rapidă pe această lege complexă în acest semestru. De-abia intră în Parlament. E clar 
că discuţiile nu se vor finaliza în prima parte a acestui an", a spus Teodorovici la Palatul Parlamentului, citat 
de Agerpres. 
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El a precizat că identificarea de resurse pentru aplicare cade în sarcina Ministerului de Finanţe. "Este obligaţia 
Ministerului de Finanţe să găsească resursele pentru o măsură sau alta. Încă nu sunt toate calculele definitive şi 
nu vreau să mă pronunţ vizavi de o sumă sau alta". 
"Sunt pentru a îndrepta astăzi sau cât mai repede ce s-a făcut greşit în trecut vizavi de pensii. Este un drept al 
fiecăruia dintre cei care au lucrat o viaţă întreagă şi nu vreau să întindem foarte mult aplicarea acestei legi. 
Ministerele Muncii, de Finanţe şi Casa de Pensii lucrează împreună pentru a definitiva în următoarele zile. Calcule 
se fac", a mai asigurat ministrul. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Consiliul pentru IMM-uri vrea același Cod Fiscal până în 2020 
Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din România (CNIPMMR) solicită noului guvern 
predictibilitate, stabilitate şi transparenţă, pentru atingerea obiectivelor mediului de afaceri prin nemodificarea 
Codului fiscal până la finalul mandatului în 2020. Codul a suferit anul trecut câteva sute de modificări. 
Pe lângă un Cod Fiscal neschimbat măcar câțiva ani, Consiliul pentru IMM mai cere stimularea investiţiilor în 
incubatoare de afaceri, parcuri ştiinţifice/tehnologice şi a parcurilor industriale prin Programul Naţional de 
Dezvoltare a Antreprenoriatului. CNIPMMR solicită înfiinţarea băncii pentru IMM-uri, care să susţină creditarea 
IMM-urilor şi a programelor speciale de creditare a micilor întreprinzători. 
”Consiliul cere totodată debirocratizarea sistemului, astfel încât niciunui întreprizător să nu îi fie solicitat un act 
sau o informaţie pe care o altă instituţie publică o deţine”, spune preşedintele CNIPMMR, Florin Jianu, 
potrivit News.ro. 
Peste 200 de articole modificate în 2017 
Anul trecut au fost modificate şi completate 261 de articole din Codul fiscal, prin zece acte normative, în timp ce 
media modificărilor anuale ale Codului Fiscal la nivel european a diverselor aspecte tehnice, în niciun caz 
fundamentale, este de 50, au arătat datele Consiliului Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din 
România (CNIPMMR). 
“În România, numai în acest an, am avut 261 de modificări ale Codului Fiscal. De asemenea, timpul mediu de 
dezbatere cu partenerii sociali şi stakeholderii pentru implementarea masurilor de modificare a legislaţiei cu 
incidenţă asupra mediului economic, este de trei ani. În România, am atins un record nemaiîntâlnit de zero zile (a 
se vedea ultima OUG de modificare a dialogului social)”, declara preşedintele Consiliului Naţional al 
Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din România (CNIPMMR), Florin Jianu. 
Consiliul arată că modificările/complertările Codul fiscal nu au respectat normele de tehnică legislativă şi 
principiile fiscalităţii şi dialogului social. 
”Cele 261 de modificări au afectat încrederea IMM-urilor în sistemul fiscal şi au implicat costuri ridicate de 
modificare a programelor de contabilitate, de consultanţă şi de implementare a modificărilor. Reiterez faptul că 
este necesară asigurarea stabilităţii cadrului legal şi predictibilităţii pentru IMM-uri, cu simplificarea birocraţiei, 
reducerea cheltuielilor administrative şi valorificarea bunelor practici în domeniul reglementărilor fiscale din 
celelalte state europene”, mai spune Florin Jianu. 
El sublinia la finele lui 2017 că încrederea în sistemul fiscal este o condiţie esenţială pentru investitori. 
”Studiile realizate în prezent la nivel mondial scot în evidenţă că unul dintre cei mai importanţi factori care 
influenţează deciziile de investiţii este predictibilitatea”, spune preşedintele CNIPMMR. 
Jianu consideră că stabilitatea cadrului legal şi predictibilitatea mediului economic pot fi recuperate prin trecerea 
la un comportament de reglementare normal, pe care celelate ţări europene reuşesc să-l respecte. 
Consiliul pentru IMM-uri dă ca exemplu Germania,unde există numeroase acte normative de drept fiscal, pentru 
diverse tipuri de impozite şi taxe, care, în general, fac obiectul unor modificări regulate. ”De obicei sunt circa 23 
de modificări ale legislaţiei fiscale pe an, cu parcurgerea unei procedurii legislative ample, cu consultări ample şi 
cu fundamentări riguroase”, spun oficialii CNIPMMR. 
De asemenea, în Polonia, pentru modificarea reglementărilor fiscale sunt realizate analize şi consultările ample şi 
îndelungate, cu fundamentări şi analize de impact, de exemplu pentru plata divizată a TVA-ului consultările au 
durat doi ani. 
În Marea Britanie, se realizează totodată ample analize şi consultări pentru modificarea reglementărilor fiscale.  
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(Sursa: news.ro) 
 

 SCANDALUL SPP | Liderii PSD şi ALDE se reunesc astăzi pentru a discuta despre posibilitatea înfiinţării unei 
comisii speciale care să vizeze activitatea Serviciului 
Liderii PSD şi ALDE se reunesc miercuri pentru a discuta despre posibilitatea înfiinţării unei comisii speciale care să 
vizeze activitatea Serviciului de Protecţie şi Pază, au declarat surse politice pentru MEDIAFAX. 
Şedinţa vine în contextul în care liderul PSD, Liviu Dragnea, l-a acuzat, în repetate rânduri pe Lucian Pahonţu, şeful 
SPP, că se implică politic. 
Comisia de Apărare din Senat l-a invitat deja pe Dragnea să se pronunţe pe această temă, însă liderul PSD a numit 
invitaţia un joc politic. 
"Am inteles ca a fost un vot politic la PNL să fiu chemat eu şi premierul la comisia de la Senat şi tot vot ca să nu fie 
chemat domnul Phonţu. E penibil să nu fie chemat subiectul discuţiei şi alţi oameni. E o gluma politică (...) E o 
acţiune în gluma făcută, dacă vrem serios ceva, atunci să facem o comisie specială", a declarat Liviu Dragnea. 
Întrebat dacă va reveni la serviciile oferite de SPP, liderul PSD a spus că reţinerea sa este legată de metoda pe care 
o aplică Lucian Pahonţu, şeful SPP. 
"O instituţie condusă de un om să facă rapoarte informative, fără bază legală, eu nu pot beneficia. Atâta timp cât 
e condusă de acest domnn care are practici nelegale", a mai spus Dragnea. 
Acesta a anunţat încă de luni că e nevoie de o comisie specială, după ce l-a acuzat pe Lucian Pahonţu s-ar fi 
implicat în politică. În susţinerea lui Dragnea a venit şi Paul Stănescu, vicepremier, care spune că a fost abordat de 
o persoană care i-ar fi transmis mesajul lui Pahonţu, prin care îi promitea chiar şefia PSD, după ce Liviu Dragnea va 
fi "executat". 
La scurt timp după învestitură, întreg Cabinetul Dăncilă a renunţat la serviciile SPP, aceeaşi măsură fiind luată şi de 
Călin Popescu Tăriceanu, preşedintele Senatului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DIICOT: Radicalizarea islamică din România, unul dintre riscurile majore. Este necesară actualizarea legii/ 
Horodniceanu: OUG pentru funcţionarea DIICOT este incompletă 
DIICOT susţine, în raportul de analiză a activităţii pentru anul 2017, că radicalizarea islamică din România este 
unul dintre riscurile majore, iar fenomenul a cunoscut o amplificare în ultimii ani, precizând că este necesară 
actualizarea legii privind prevenirea şi combaterea terorismului. 
"Situaţia operativă pe profil antiterorist la nivel naţional s-a aflat în tot cursul anului 2017 în corelaţie cu evoluţiile 
din spatii externe, predominant cu atacurile teroriste din Europa şi crizele de securitate din MENA şi Af-Pak. 
Propaganda Daesh a continuat să constituie principalul motor al declanşării şi alimentării procesului de 
radicalizare, fiind însă dublată de ideologia extremistă promovată şi de alte organizaţii teroriste. Dată fiind 
accesibilitatea ridicată, viteza crescută a comunicării şi posibilitatea anonimizării, Internetul a continuat să 
constituie mediul predilect pentru accesarea, diseminarea şi crearea de conţinuturi radicale", explică DIICOT în 
raport. 
Potrivit documentului, "actorii singulari reprezintă o resursă importantă a grupărilor teroriste iar utilizarea unor 
metode de atac accesibile şi nesofisticate (autovehicule, arme albe, dispozitive explozive improvizate rudimentar) 
face ca aceste situaţii să fie dificil de identificat şi contracarat de către autorităţi", iar "ponderea ţintelor a 
aparţinut categoriei soft: evenimente şi adunări publice, transport public, zone frecventate de turişti". 
România nu s-a confruntat pe parcursul anului 2017 cu o ameninţare teroristă concretă şi consistentă, spun 
procurorii, însă atrag atenţia că unul dintre riscurile majore este radicalizarea islamică. 
"Reflectând asupra situaţiei de la nivel european, radicalizarea islamică din România reprezintă în acest moment 
unul dintre riscurile majore; deşi nu are dimensiunile unui fenomen, în ultimii ani a cunoscut o amplificare, în 
principal în rândul rezidenţilor proveniţi din spaţii cu problematică teroristă activă, precum şi al cetăţenilor români 
convertiţi la islam. În cazul rezidenţilor, sursele de radicalizare sunt preponderent externe şi reflectă problematici 
cronicizate în ultimii ani în arealul de conflict siriano-irakian, AF-Pak şi Magreb", arată DIICOT. 
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Procurorii spun că, în cele mai multe cazuri, radicalizarea se suprapune peste unele probleme de ordin social 
(statut financiar precar, lipsa unui loc de muncă), juridic (sunt sau au fost încarceraţi) sau psihic (instabilitate, nivel 
intelectual scăzut ori chiar afecţiuni atestate medical) şi în absenţa unei culturi religioase. 
"Numărul românilor convertiţi radicalizaţi se află în creştere în ultimii doi ani, însă, manifestările se menţin, în 
general, la nivel verbal-atitudinal. (..) Situaţiile de radicalizare care implică adolescenţi, deşi puţin numeroase 
atrag atenţia asupra puterii de contaminare a ideologiilor de tip extremist, care justifică şi îndeamnă la violenţă, 
dar şi asupra necesităţii de adaptare a mecanismelor legislative şi instituţionale de intervenţie. Analiza legăturii 
existente între radicalizarea islamică şi violenţă este cu atât mai necesară cu cât, dincolo de numărul substanţial 
de cazuri care permit abordarea subiectului prin prisma unei statistici relevante, în Islam regăsim astăzi toate 
acele ingrediente necesare definirii parcursului de radicalizare, fapt ce permite observarea acelor modele 
comportamentale care pot duce în cele din urmă la justificarea utilizării violenţei, la acceptarea terorii ca 
instrument şi a sacrificiului de sine prin metode suicidale ca deziderat", se menţionează în raport. 
DIICOT menţionează că "în concordanţă cu accentuarea ameninţării teroriste la nivel european, în ultimii ani, la 
nivelul autorităţilor competente din ţara noastră au fost calibrate adecvat demersurile interne, urmărind 
anticiparea, cunoaşterea şi reducerea factorilor de risc şi vulnerabilităţilor care ar putea accentua nivelul de 
ameninţare teroristă", precizând că este necesară actualizarea legii privind prevenirea şi combaterea terorismului. 
"Demersul de actualizare a Legii nr.535/2004 privind prevenirea şi combaterea terorismului trebuie finalizat, 
absenţa unui instrument legislativ flexibil, modern şi adaptat noilor realităţi în materia prevenirii şi combaterii 
terorismului începând să producă deja efecte, la nivel de vulnerabilităţi create stării de securitate naţională, greu 
de surmontat într-o perspectivă de timp deloc îndepărtată", se menţionează în raport. 
"Caracterul imprevizibil al deciziilor individuale de a transpune convingeri de tip jihadist în acţiuni teroriste şi 
efectul stimulativ al vizibilităţii accentuate a situaţiilor în care adepţi ai curentelor islamice radicale s-au implicat în 
atentate teroriste sporesc dificultăţile de prevenire şi contracarare. În acest context, cultura de securitate la 
nivelul decizionalilor dar şi implicarea populaţiei sunt esenţiale pentru depistarea precoce a semnalelor de 
radicalizare", mai explică procurorii. 
În ceea ce priveşte infracţiunile de terorism şi contra siguranţei naţionale din 2017, "din cele 190 de cauze de 
soluţionat, din care 87 cauze nou înregistrate în perioada de referinţă, a fost soluţionat un număr de 81 cauze faţă 
de 36 cauze soluţionate în 2016, din cele 141 cauze de soluţionat din care 93 cauze nou înregistrate în 2016. 
Cifrele arătate reprezintă o creştere cu 34,75% a cauzelor de soluţionat, o scădere cu 6,45% a cauzelor nou 
înregistrate şi o creştere cu 125% a cauzelor soluţionate. Dintre acestea, în cursul anului 2017 au fost soluţionate 
prin rechizitoriu şi acorduri de recunoaştere a vinovăţiei un număr de 13 cauze cu 20 inculpaţi, dintre care 4 
inculpaţi arestaţi preventiv", precizează DIICOT. 
Horodniceanu: OUG pentru funcţionarea DIICOT este incompletă 
Procurorul şef al DIICOT, Daniel Horodniceanu, a declarat, luni, că ordonanţa de urgenţă care reglementează 
organizarea şi funcţionarea instituţiei pe care o conduce este incompletă, iar după mai bine de un an ea nu a fost 
încă adoptată de către Parlamentul României. 
„Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.78/2016 pentru organizarea şi funcţionarea DIICOT, precum şi pentru 
modificarea şi completarea unor acte normative a fost şi este o soluţie legislativă incompletă, un răspuns 
insuficient la nevoile curente de dezvoltare instituţională, cât şi la ameninţările definite la nivel naţional, european 
şi internaţional. (...) După adoptarea OUG, acesta a intrat în procedura parlamentară de aprobare, unde, după 14 
luni, se află şi la acest moment. Pe tot parcursul anului 2017, am fost activi la comisiile juridice ale Camerelor 
pentru a ne prezenta argumentele în adoptarea legii de aprobare a OUG, cu amendamente. Ar fi fost mult mai 
uşor dacă România avea o viziune strategică integrată cu privire la combaterea criminalităţii organizate”, a 
afirmat Daniel Horodniceanu, la prezentarea bilanţului DIICOT pe 2017. 
Şeful DIICOT a mai precizat că este necesară o mai bună coordonare şi cooperare la nivel naţional pentru 
combaterea criminalităţii organizate, lucru care nu s-a întâmplat pentru că s-au schimbat cinci guverne în ultimii 
trei ani. 
„În cei aproape trei ani de mandat ai conducerii DIICOT s-au succedat cinci guverne, dialogul instituţional fiind 
purtat cu cinci miniştri ai Justiţiei, patru miniştri de Interne, trei procurori generali. Am prezentat fiecăruia dintre ei 
concluziile noastre cu privire la stadiul de dezvoltare a abordării strategice a criminalităţii organizate. În 
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continuare ne găsim în aceeaşi situaţie: fără o analiză naţională de riscuri şi ameninţări, fără un document 
strategic integrator, structuri operaţionale de suport insuficiente pentru abordarea investigaţiilor financiare 
pentru identificarea şi sechestrarea produsului infracţional, resurse umane inadecvate numeric în poliţie”, a 
conchis Horodniceanu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Anunţ important al şefului CNAS: Noutatea contractului-cadru este că pacienţii cu diagnostic oncologic se vor 
putea prezenta fără bilet de internare 
Numărul pacienţilor beneficiari ai Programului naţional de oncologie în acest an este estimat la peste 130.000, 
finanţarea diagnosticării şi tratamentelor fiind de aproximativ 1,5 miliarde de lei, spune preşedintele Casei 
Naţionale de Sănătate (CNAS), Răzvan Vulcănescu. El vorbeşte şi despre măsuri care simplifică accesul la 
tratamente, cum ar fi introducerea posibilităţii onorării prescripţiilor pentru medicamentele cu şi fără contribuţie 
personală de oricare farmacie din ţară aflată în contract cu sistemul asigurărilor sociale de sănătate şi faptul că 
pacienţii cu diagnostic oncologic aflaţi în Programul naţional se vor putea prezenta fără bilet de internare pentru 
spitalizarea continuă. 
Preşedintele CNAS, Răzvan Vulcănescu, a afirmat, la manifestările dedicate Zilei Mondiale de Luptă Împotriva 
Cancerului, că la sfârşitul anului anului 2016 s-au introdus două noi subprograme vizând diagnosticul genetic al 
tumorilor solide maligne, respectiv diagnosticul şi monitorizarea bolii minime reziduale a bolnavilor cu leucemii 
acute, iar în anul 2017 s-a dublat bugetul pentru subprogramul de monitorizare prin PET-CT a evoluţiei bolii la 
pacienţii cu afecţiuni oncologice. Tot pentru bolnavii oncologici, CNAS mai asigură 13 medicamente inovative prin 
contracte cost-volum, iar alte patru medicamente de acest fel urmează să fie disponibile în curând, contractele 
respective fiind deja semnate. 
Potrivit sursei citate, în proiectul Contractului-cadru pe acest an, aflat în curs de aprobare, s-a prevăzut ca noutate 
că pacienţii cu diagnostic oncologic confirmat, aflaţi în Programul naţional de oncologie, se vor putea prezenta 
fără bilet de internare pentru spitalizarea continuă, existând şi alte măsuri care simplifică accesul la tratamente, 
cum ar fi introducerea posibilităţii onorării prescripţiilor pentru medicamentele cu şi fără contribuţie personală de 
oricare farmacie din ţară aflată în contract cu sistemul asigurărilor sociale de sănătate, respectiv a posibilităţii 
efectuării investigaţiilor paraclinice recomandate de medicii aflaţi în contract cu sistemul asigurărilor sociale de 
sănătate la oricare furnizor de profil din ţară. 
Şeful CNAS a spus că se vor modifica şi unele reguli de prescriere a medicamentelor, introducându-se spre 
exemplu sancţiuni pentru spitalul sau medicul de specialitate din ambulatoriu care care nu eliberează prescripţia 
medicală necesară la externare, respectiv după consultarea asiguratului. 
Cancerul este una dintre principalele cauze de deces în întreaga lume. Datele statistice arată că în prezent, 8,8 
milioane de persoane mor din cauza cancerului în fiecare an în lume, conform news.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Camera Deputaţilor a adoptat proiectul de lege care aduce o schimbare majoră pentru toţi şoferii 
Camera Deputaţilor a adoptat un proiect de lege potrivit căruia şoferii care circulă fără rovinietă nu vor putea fi 
sancţionaţi în intervalul cuprins de la data săvârşirii infracţiunii şi până la data comunicării acesteia, iar amenda se 
prescrie dacă şoferul nu e informat timp de 4 luni. 
”Camera Deputaţilor, în calitate de cameră decizională, a adoptat azi cu unanimitate de voturi un proiect de lege 
care modifică Ordonanţa 15/2002 privind aplicarea tarifului de utilizare şi a tarifului de trecere pe reţelele de 
drumuri naţionale din România. Modificarea legislativă se impunea având în vedere că norma nu era suficient de 
clară, instanţele interpretând în mod diferit situaţii reclamate de mulţi cetăţeni în cazul amenzilor aplicate în mod 
repetate în lipsa rovinietei”, a declarat deputatul PNL Lucian Bode. 
În forma adoptată se arată că şoferii nu mai pot fi sancţionaţi în intervalul cuprins de la data săvârşirii infracţiunii 
şi până la data comunicării acesteia. Totodată apar modificări şi în ceea ce priveşte prescrierea sancţiunii. 
”Aplicarea sancţiunii se prescrie în termen de patru luni de la data săvârşirii faptei, procesul verbal de constatare 
a contravenţiei se transmite obligatoriu în două luni de la data aplicării contravenţiei, iar intervalul de la data 
săvârşirii contravenţiei până la data comunicării procesului verbal nu se mai poate aplica altă sancţiune”. 
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De asemenea, procesul verbal nu mai trebuie să fie însoţit de fotografii doveditoare. 
Legea intră în vigoare la şasa luni de la publicarea în Monitorul Oficial. 
Camera Deputaţilor este for decizional în acest caz. 
(Sursa: Gandul) 
 

 CCR discută sesizarea pe legea prin care parlamentarii pot avea calitatea de comerciant persoană fizică 
Curtea Constituţională a României discută miercuri obiecţia de neconstituţionalitate formulată de preşedintele 
Klaus Iohannis cu privire la modificările aduse legii prin care parlamentarii pot avea calitatea de comerciant 
persoană fizică. 
Potrivit informaţiilor publicate pe site-ul CCR, pe ordinea de zi a şedinţei de plen se află obiecţia de 
neconstituţionalitate a Legii pentru modificarea Legii nr. 161/2003 privind unele măsuri pentru asigurarea 
transparenţei în exercitarea demnităţilor publice, a funcţiilor publice şi în mediul de afaceri, prevenirea şi 
sancţionarea corupţiei, obiecţie formulată de preşedintele României. 
Pe 18 ianuarie, preşedintele Klaus Iohannis a trimis CCR o sesizare de neconstituţionalitate asupra Legii pentru 
modificarea Legii nr. 161/2003. 
Legea transmisă la promulgare pe 30 decembrie are ca obiect de reglementare modificarea Legii nr. 161/2003 în 
sensul eliminării incompatibilităţii funcţiilor de deputat, senator, membru al Guvernului, prefect, subprefect, 
primar, viceprimar, primar general şi viceprimar al municipiului Bucureşti, preşedinte şi vicepreşedinte al 
consiliului judeţean cu calitatea de comerciant persoană fizică. 
„Prin modul în care a fost adoptată, dar şi prin conţinutul normativ, Legea pentru modificarea Legii nr. 161/2003 
privind unele măsuri pentru asigurarea transparenţei în exercitarea demnităţilor publice, a funcţiilor publice şi în 
mediul de afaceri, prevenirea şi sancţionarea corupţiei este neconstituţională întrucât încalcă prevederile art. 1 
alin. (3), ale art. 11 alin. (1), ale art. 65 alin. (2) lit. j), ale art. 75 alin. (1) şi alin. (5) raportat la art. 105 alin. (2) şi ale 
art. 148 alin. (4) din Constituţie”, arăta şeful statului în sesizarea adresată CCR. 
Preşedintele Iohannis invoca motive de neconstituţionalitate extrinsecă. Astfel, el afirma că prin articolul unic pct. 
1 din legea dedusă controlului de constituţionalitate se abrogă dispoziţiile art. 82 alin. (1) lit. e) din Legea nr. 
161/2003, ce instituie incompatibilitatea între calitatea de deputat şi senator şi calitatea de comerciant persoană 
fizică. 
Şeful statului sublinia că, având în vedere că se reglementează într-o materie ce ţine de statutul deputaţilor şi al 
senatorilor, această prevedere ar fi trebuit adoptată în şedinţă comună a celor două Camere ale Parlamentului. El 
indica faptul că legea a fost respinsă de Senat, iar apoi a fost adoptată de Camera Deputaţilor, precizând că astfel 
a fost încălcată Legea fundamentală. 
El arăta şi că prin articolul unic punctul 2 din această lege se abrogă dispoziţiile ce instituie incompatibilitatea 
dintre funcţia de membru al Guvernului şi calitatea de comerciant persoană fizică. Şeful statului susţine că pentru 
această prevedere Senatul ar fi trebuit să fie Cameră decizională. 
„În conformitate cu prevederile art. 75 alin. (5) din Constituţie, pentru prevederile art. unic pct. 2 din legea supusă 
controlului constituţional Camera Deputaţilor ar fi trebuit să retrimită legea Senatului, care ar fi urmat să decidă 
definitiv”, spune Iohannis. 
De asemenea, şeful statului invocă motive de neconstituţionalitate intrinsecă. 
„Prin eliminarea incompatibilităţii unor funcţii sau demnităţi publice cu calitatea de comerciant persoană fizică, 
legea dedusă controlului de constituţionalitate - diminuează standardele de integritate, aducând atingere statului 
de drept consacrat de art. 1 alin. (3) din Constituţie”, susţine preşedintele Iohannis. 
Klaus Iohannis arată că, în ceea ce priveşte incompatibilităţile stabilite prin Legea nr. 161/2003, CCR a statuat că 
acestea au rolul de a asigura îndeplinirea cu neutralitate a mandatului de către persoane care exercită o funcţie 
publică de autoritate, în deplină concordanţă cu principiile imparţialităţii, integrităţii şi transparenţei, precizând că 
incompatibilităţile nu constituie o restrângere a exerciţiului unor drepturi şi libertăţi, ci o garanţie de natură să 
confere o autoritate morală de necontestat persoanelor care exercită anumite mandate. 
El mai indică faptul că în privinţa incompatibilităţii dintre parlamentari şi calitatea de comerciant persoană fizică, 
CCR a reţinut că art. 82 alin. (1) lit. e) din Legea nr. 161/2003 şi art. 16 alin. (2) lit. e) din Legea nr. 96/2006 sunt 
norme clare, previzibile, stabilind precis conduita senatorilor/ deputaţilor, astfel încât starea de incompatibilitate 
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să poată fi evitată, iar scopul legii de asigurare a imparţialităţii în exercitarea funcţiilor şi demnităţilor publice şi de 
protejare a interesului social să fie atins şi că încadrarea unei persoane fizice ce desfăşoară o activitate economică 
autorizată ca fiind "comerciant" constituie un aspect referitor la interpretarea şi aplicarea legii de către 
autorităţile publice cu atribuţii în acest domeniu, respectiv Agenţia Naţională de Integritate şi instanţa 
judecătorească învestită cu soluţionarea contestaţiei împotriva raportului de evaluare întocmit de ANI. 
În ceea ce priveşte incompatibilitatea funcţiei de primar, viceprimar, primar general, viceprimar al municipiului 
Bucureşti, preşedinte sau vicepreşedinte al consiliului judeţean cu anumite funcţii private, Iohannis arată că în 
jurisprudenţa constituţională s-a stabilit că aceasta nu este o condiţie de eligibilitate, iar înlăturarea ei depinde de 
voinţa celui ales, care poate opta pentru una dintre cele două calităţi incompatibile. Astfel, el afirmă că nu se 
poate îndeplini o funcţie publică care obligă la transparenţa modului de utilizare şi administrare a fondurilor 
publice, dacă în acelaşi timp o persoană este angrenată şi în mediul de afaceri, întrucât cumularea celor două 
funcţii ar putea duce la afectarea intereselor generale ale comunităţii şi a principiilor care stau la baza statului de 
drept. 
De asemenea, şeful statului consideră că pretinsa neclaritate a noţiunii de "comerciant" - ca raţiune a intervenţiei 
legislative - nu poate fi primită şi vine în contradicţie chiar cu cele statuate de Curtea Constituţională. 
El indică faptul că, potrivit CCR, a determina în concret dacă o persoană fizică desfăşurând o anumită activitate cu 
caracter lucrativ se încadrează sau nu în categoria "comercianţilor", în vederea stabilirii existenţei stării de 
incompatibilitate dintre această calitate şi funcţia de viceprimar, constituie aspecte referitoare la interpretarea şi 
aplicarea legii de către autorităţile publice cu atribuţii în acest domeniu, respectiv Agenţia Naţională de Integritate 
şi instanţa judecătorească învestită cu soluţionarea contestaţiei împotriva raportului de evaluare întocmit de 
Agenţie. "Prin eliminarea incompatibilităţii unor funcţii sau demnităţi publice cu calitatea de comerciant persoană 
fizică, legea dedusă controlului de constituţionalitate aduce atingere angajamentelor internaţionale în materie de 
integritate asumate de România, încălcându-se astfel dispoziţiile art. 11 alin. (1) şi ale art. 148 alin. (4) din 
Constituţie", mai arăta şeful statului. 
Iohannis afirma că legea dedusă controlului aduce atingere obligaţiilor ce revin statului român potrivit 
Constituţiei, precum şi celor ce îi revin în calitate de membru al Uniunii Europene, ceea ce contravine şi 
dispoziţiilor Legii fundamentale. 
„Vă solicit să admiteţi sesizarea de neconstituţionalitate şi să constataţi că Legea pentru modificarea Legii nr. 
161/2003 privind unele măsuri pentru asigurarea transparenţei în exercitarea demnităţilor publice, a funcţiilor 
publice şi în mediul de afaceri, prevenirea şi sancţionarea corupţiei este neconstituţională întrucât încalcă 
prevederile art. 1 alin. (3), art. 11 alin. (1), art. 65 alin. (2) lit. j), art. 75 alin. (1) şi alin. (5) raportat la art. 105 alin. 
(2), art. 147 alin. (4) şi art. 148 alin. (4) din Constituţie”, conchidea Iohannis. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Gabriela Firea, vizită inopinantă la un spital din Capitală. Directorul a decis să-și dea demisia, în urma întâlnirii 
Primarul Capitalei Gabriela Firea anunță că în această dimineață a făcut o vizită inopinantă la Spitalul Clinic de 
Chirurgie oro-maxilo-facială „Dan Theodorescu”, din Capitală, după ce a primit mai multe informații conform 
cărora ar exista o situație conflictuală între managerul spitalului și cadrele didactice și medicale din această 
unitate. În urma întâlnirii, managerul actual al Spitalului de Chirurgie Oro-Maxilo-Facială, dr. Tania Rădulescu, a 
decis să-și dea demisia de onoare. 
„Am analizat toate problemele cu care se confrunta in acest moment unitatea medicala, unul dintre cele mai 
stringente neajunsuri fiind lipsa unui spatiu adecvat pentru o functionare optima si eficienta a spitalului, cladirea 
in care functioneaza in prezent o parte a sectiilor medicale necesitand lucrari de consolidare si reabilitare. 
Am dorit sa discut atat cu managerul acestui spital, care are datoria de a crea toate conditiile pentru ca activitatea 
medicala sa se desfasoare fara sincope, coerent si eficient, cat si cu profesorii care au misiunea nobila de a trata 
pacientii, dar si de a forma noi cadre medicale, pentru a lua cat mai rapid toate masurile necesare astfel incat 
acest spital, unitate de elita in sistemul medical din Romania, sa isi poata desfasura activitatea in cele mai bune 
conditii. Vorbim despre un spital care functioneaza de 70 de ani, unde sunt scoliti anual peste 2.000 de studenti si 
1.000 de rezidenti din tara si din strainatate. 
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Avem datoria atat profesionala, cat si morala sa ne implicam astfel incat in acest spital actul medical sa fie 
asigurat la cele mai inalte standarde, cu atat mai mult cu cat aici sunt tratati zilnic sute de pacienti dintre care 
foarte multi copii, care nu isi permit sa acceseze servicii stomatologice private. 
Am dispus constituirea unui grup de lucru care are misiunea de a identifica cat mai rapid un spatiu nou, modern, 
unde sa fie mutat atat spitalul, cat si ambulatoriul si spatiile destinate Facultatii de Medicina Dentara. Anul acesta, 
am alocat Spitalul Clinic de Chirurgie oro-maxilo-faciala 'Dan Theodorescu' un buget de aproximativ 1,1 milioane 
euro, suma care poate creste la rectificarea bugetara, daca este necesar. 
Astfel, o echipa mixta formata din reprezentanti ai Primariei Capitalei, ASSMB si UMF va demara actiuni de 
identificare a unor imobile unde spitalul sa fie relocat, fie ca vorbim de cladiri aflate in proprietatea 
Municipalitatii, fie de cladiri private care pot fi cumparate sau inchiriate. 
Primarul Capitalei a solicitat, de asemenea, conducerii spitalului sa acorde o atentie sporita normelor de igienizare 
de dezinfectie pentru a preveni aparitia infectiilor nosocomiale. 
In urma intalnirii, managerul actual al Spitalului de Chirurgie Oro-Maxilo-Faciala, dr. Tania Radulescu, a decis sa-si 
dea demisia de onoare, aceasta urmand sa aiba alte responsabilitati in cadrul Administratiei Spitalelor si Serviciilor 
Medicale.”, scrie Gabriela Firea pe Facebook. 
Au participat la discutii decanul Facultatii de Medicina Dentara, conf.dr. Paula Perlea, seful clinicii de chirurgie 
oro-maxilo-faciala, prof. Dr. Alexandru Bucur, seful clinicii de ortodontie, prof. Dr. Ecaterina Ionescu, directorul 
general ASSMB, Daniela Blandu, precum si fostul manager Tania Radulescu. 
Cu o capacitate de 61 de paturi, Spitalul Clinic de Chirurgie Oro-maxilo-faciala "prof.dr. Dan Theodorescu", care isi 
desfsoara activitatea in patru locatii din Bucuresti, are o sectie clinica de chirurgie orala si maxilo-faciala, 
compatimente ATI, primiri urgente-chirurgie maxilo-faciala, servicii de spitalizare de zi chirurgie orala si maxilo-
faciala, cabinete de primire urgente stomatologice (adulti si copii), anatomie patologica, laboratoare de analize 
medicale, radiologie dentara, tehnica dentara precum si un ambulatoriu de specialitate al spitalului, unde se 
desfasoara si activitati de invatamant in domenii precum chirurgie orala si maxilo-faciala, implantologie orala, 
protetica dentara, pedodontie, ododontie, paradontologie, ortodontie si medicina dentara preventiva. In Spitalul 
Clinic de Chirurgie Oro-maxilo-faciala Prof. Dr. Dan Theodorescu se desfasoara activitati de învatamant si 
cercetare stiintifico-medicala, cat si de educatie medicala continua. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Surpriză pentru primarul General, Gabriela Firea: UBER a plătit impozit pe profit de 3 ori mai mult decât 
primele 9 companii de taxi din Bucureşti la un loc 
Cele mai mari 9 companii de taxi din Bucureşti au plătit către stat, în 2016, impozit pe profit, cumulat, în valoare 
de 61.224 de lei, potrivit datelor raportate către Ministerul de Finanţe, în timp ce serviciul de car sharing Uber a 
plătit un impozit pe profit de 187.000 lei, de 3 ori mai mult. 
Uber este activ pe pieţele din Bucureşti, Timişoara şi Cluj. 
„Cifrele publicate de Ministerul de Finanţe atrag atenţia nu doar asupra impozitelor scăzute plătite de fiecare 
firmă de taxi în parte, ci şi asupra faptului că unii dintre cei mai mari jucători de pe piaţă par să nu înregistreze, 
aproape niciodată, profit. Astfel, firme precum Speed Taxi, Pelicanul Grup Taxi sau Bageti Star nu au plătit impozit 
pe profit în niciun an din perioada 2012-2016. Lista numelor care nu au avut de plată impozit pe profit în anul 
2016 este, însă mult mai mare, şi include şi alte nume, precum Meridian Taxi sau Auto Cobălcescu”, arată 
comunicatul care prezinta datele remise redacţiei Mediafax de vicepreşedintele Federaţiei Operatorilor Români 
de Transport, Cristian Lăzărescu. 
Potrivit datelor oficiale, cumulate de Cristian Lăzărescu, cei mai profitabili dintre taximetrişti sunt cei de la Taxi 
Glucoza, care, doar în 2016, au plătit 36.341 de lei, adică jumătate din impozitele plătite de toate cele 9 companii 
mari din piaţă, asta deşi se află doar pe locul al 7-lea în top. Următorii contribuabili sunt Cristaxi Sevice, cu un 
impozit pe profit de 12.016 lei, în 2016 şi Prof Taxi, care a datorat statului puţin peste 7.500 de lei, în acelaşi an. 
La suma plătită de Uber, de 187.000 de lei, se adaugă şi taxele suplimentare pe care le plătesc şoferii parteneri 
Uber, constând în TVA intracomunitar, impozit pe venit, impozit şi contribuţii salariale. În 2016, spre exemplu, 100 
de şoferi Uber au plătit 320.000 de lei, aferenţi acestor dări, arată comunicatul. 
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La polul opus se află Uber România, aplicaţia care facilitează servicii de car sharing, şi care, doar în 2016 a plătit la 
bugetul de stat 187.000 de lei, adică de 3 ori mai mult decât 9 firme de taxi, împreună. La această valoare se 
adaugă şi taxele suplimentare pe care le plătesc şoferii parteneri Uber, constând în TVA intracomunitar, impozit 
pe venit, impozit şi contribuţii salariale. În 2016, spre exemplu, 100 de şoferi Uber au plătit 320.000 de lei, 
aferenţi acestor dări. 
Dacă impozitul pe profit plătit de Uber în România este explicabil prin numărul tot mai mare de utilizatori ai 
aplicaţiei de car sharing, nu la fel de uşor se explică şi profiturile mici sau chiar inexistente ale unor firme de 
taximetrie cu experienţă, precum Speed Taxi, Pelicanul sau Meridian Taxi. În unele dintre aceste cazuri, vorbim de 
o vechime în piaţă de peste două decenii, dar şi de flote auto care pot ajunge şi până la 1.500 de maşini. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dacia începe să se uite spre online: „Economia se schimbă, consumatorul se schimbă“ 
Vânzările online de maşini, sau cel puţin comandarea acestora urmată de o vizită în showroom ar putea prinde 
avânt în viitor, în condiţiile în care Dacia analizează tot mai mult această posibilitate. 
„Cu seria limitată de 100 de maşini Duster ce puteau fi rezervate online am dorit să testăm piaţa. Economia se 
schimbă, consumatorul se schimbă. Dorim să livrăm modele de business şi de cumpărare cât mai apropiate de aş-
teptările clientului. Există o evidentă disponibilitate pentru achiziţiile online. Dacă vor mai fi şi altele, strategia 
urmează a fi stabilită. Mediul digital este unul care facilitează foarte mult legătura cu consumatorul şi răspunde 
foarte bine poziţionării Dacia de a face lucrurile cât mai simple şi accesibile clientului. Iar mediul digital este un 
shortcut important“, explică Ionuţ Gheorghe, directorul de marketing al Dacia. 
În decembrie marca autohtonă a scos la vânzare printr-o pagină specială o ediţie limitată la 100 de unităţi a noului 
Duster. Aceasta putea fi comandată online, iar clientul selecta la ce dealer să-i fie livrată maşina, iar acestea au 
fost vândute în aproximativ o săptămână. 
„Noul Duster a crescut semnificativ traficul de showroom cum nu a mai existat de ceva vreme. Este un interes 
foarte mare şi care s-a tranformat în comenzi. Primele luni sunt cele în care versiunile de top atrag clienţii. Am 
intrat pe un trend în care Duster îşi continuă ascensiunea şi clienţii doresc versiuni cât mai bine echipate“, a 
explicat Ionuţ Gheorghe. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
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 România e salvată de Parlamentul European: Derogare de la interdicţia de modernizare a încălzirii 
centralizate pe carbon 
Parlamentul European a adoptat marţi, în sesiune plenară la Strasbourg, o lege pentru reducerea emisiilor de CO2 
din industrie în Uniunea Europeană, pentru a începe implementarea angajamentelor din Acordul de la Paris 
privind schimbările climatice, România şi Bulgaria primind o derogare de la interdicţia de a folosi un fond nou 
creat din schema UE de comercializare a emisiilor pentru a moderniza sistemele centralizate de încălzire cu 
combustibil fosil. 
Noua lege, agreată deja informal cu miniştrii din UE, va accelera retragerea certificatelor de emisii aflate pe 'piaţa 
de carbon' din sistemul UE de comercializare a emisiilor (ETS), care acoperă aproximativ 40% din emisiile de gaze 
cu efect de seră din UE, se arată într-un comunicat al Parlamentului European, scrie agerpres.ro. 
Legea prevede o creştere a reducerii anuale a certificatelor pentru emisii de carbon tranzacţionabile plasate pe 
piaţă cu 2,2% din 2021, comparativ cu 1,74% cum este planificat acum. Acest factor va fi analizat permanent 
pentru a putea evalua creşterea lui cel mai devreme până în 2024. 
De asemenea, legea prevede dublarea capacităţii rezervei de stabilitate a pieţei ETS pentru a elimina certificatele 
aflate în exces pe piaţă: când această rezervă se va activa, va absorbi până la 24% din certificatele aflate în 
surplus, în fiecare an de tranzacţii din primii patru, crescând preţul acestora şi oferind motive suplimentare de 
reducere a emisiilor. 
În acelaşi timp, conform noii legislaţii, vor fi create două fonduri pentru creşterea inovaţiei şi încurajarea tranziţiei 
la o economie bazată doar într-o mică măsură pe carbon. 
Un fond de modernizare va ajuta la actualizarea sistemelor energetice din statele membre ale UE cu venituri mici. 
Eurodeputaţii au întărit regulile de finanţare, astfel încât fondul să nu poată fi utilizat pentru proiecte implicând 
cărbune, cu excepţia încălzirii centralizate în cele mai sărace state membre - state cu un PIB pe cap de locuitor mai 
mic de 30% din media UE în 2013. 
De această derogare vor beneficia, prin urmare, România şi Bulgaria, care vor avea voie să folosească acest fond 
pentru modernizarea instalaţiilor care produc electricitate pe bază de cărbune, în perioada 2021-2030, faza a 4-a 
a ETS. 
Însă dacă cele două state vor utiliza acest fond pentru a-şi moderniza sistemele bazate pe combustibili fosili, vor fi 
obligate să folosească un număr echivalent de certificate gratuite pentru investiţii în surse de energie de alt tip. 
Un alt fond va fi pentru inovaţii şi va oferi sprijin financiar pentru energiile regenerabile, captarea şi 
înmagazinarea carbonului şi proiectele de inovaţie în domeniul energiei bazate într-o mică măsură pe carbon. 
Legea are în vedere şi prevenirea 'scurgerilor de carbon', adică riscul ca unele companii să îşi mute producţia în 
afara UE din cauza politicilor privind reducerea emisiilor. Sectoarele cu risc mare vor primi certificate ETS gratuite. 
Sectoarele mai puţin expuse vor primi 30% gratuit. 
"ETS rămâne principalul pilon al politicii UE de combatere a schimbării climatice. Am făcut tot ce am putut pentru 
a agrea o actualizare ambiţioasă a sistemului. ETS a avut mulţi detractori de-a lungul timpului. Am abordat multe 
probleme - de la preţul carbonului, care era clar prea mic pentru a face piaţa funcţională, la tema extrem de 
dificilă a unui echilibru între ambiţiile noastre privind mediul şi protecţia industriei europene - mare 
consumatoare de energie", a afirmat, citată în comunicatul PE, eurodeputata britanică Julie Girling (Grupul 
Conservatorilor şi Reformiştilor Europeni), raportor în acest dosar. 
Textul a fost aprobat cu 535 de voturi 'pentru', 104 'împotrivă' şi 39 de abţineri. Consiliul trebuie să îl adopte 
formal înainte de publicarea în Jurnalul Oficial. 
Comisia Europeană a publicat propunerea legislativă privind faza a 4-a a ETS la 15 iulie 2015. 
Obiectivele acesteia sunt de a atinge ţinta UE pentru 2030 de a reduce emisia de gaze cu efect de seră cu 'cel 
puţin' 40%, protejând industria UE faţă de riscul 'scurgerilor de carbon' (emitenţi care se mută spre terţe state cu 
limite mai puţin stricte) şi de a promova inovaţia şi modernizarea sectoarelor industriale şi energetice în deceniul 
de după 2020. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Taxă de 2 lei pe sticle și borcane. Ministerul Mediului vrea să încurajeze colectarea selectivă 
Apa minerală, compoturile și sucurile se vând în sticle sau borcane. Iar Ministerul Mediului vrea să plătim cu doi 
lei mai mult pentru fiecare astfel de produs. Argumentul pentru taxarea recipientelor e acela de a încuraja 
colectarea selectivă. 
Proiectul prevede o taxă suplimentară de doi lei pentru fiecare produs pe care îl cumpărăm şi care este ambalat 
într-un recipient de sticlă. Banii ar urma să-i recuperăm în momentul în care ne întoarcem la magazin cu 
recipientele. 
Ideea e primită cu oarecare deschidere. 
În primul rând nu e clar dacă sticlele şI borcanele trebuie returnate în acelaşi magazin din care au fost cumpărate. 
Proiectul e în dezbatere publică. Specialiștii cred că lipsesc răspunsuri esenţiale. 
"Ce se întâmplă, spre exemplu, dacă eu iau borcanul dintr-un magazin şi-l duc în altul ? Să zicem că ăla primeşte 
o mie de borcane şi el nu a vândut decât trei şi a reţinut garanţia. De unde returnează banii respectivi, cine-i dă 
lui banii respectivi înapoi?" - reprezentant Asociația Ecoteca, Rul Pop, 
O altă problemă privește infrastructura. Patronii spun că nu au unde să depoziteze recipientele. 
Momentan, Ministerul Mediului rămâne rezervat în declaraţii. 
2020 bate la uşă şI de atunci vor începe să curgă şi amenzile pentru gunoiul pe care nu reuşim să-l reciclăm. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, anunţă că negociatorul şef al UE pentru Brexit va 
efectua în viitorul apropiat o vizită în România 
Negociatorul şef al Uniunii Europene pentru Brexit, Michel Barnier, va efectua în viitorul apropiat o vizită în 
România, a anunţat marţi ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu. "Sunt bucuros să vă 
informez asupra faptului că Michel Barnier va efectua în viitorul apropiat o vizită în România, în vederea 
consolidării cooperării şi creşterii calităţii contribuţiei ţării noastre la consolidarea Uniunii Europene", a scris Victor 
Negrescu, pe Facebook. 
Totodată, Victor Negrescu a precizat că a avut marţi, la Strasbourg, o întrevedere cu Michel Barnier. "Prioritatea 
noastră este aceea de a proteja drepturile românilor care locuiesc, lucrează sau studiază astăzi în Marea Britanie. 
Vom rămâne în continuare, inclusiv din perspectiva responsabilităţii României ca viitoare Preşedinţie a Consiliului 
Uniunii Europene, în contact permanent cu Michel Barnier şi echipa de negociatori a Comisiei Europene, pentru a 
ne asigura că şi următoarele runde de negocieri vor înregistra evoluţii care să reflecte interesele românilor, dar şi 
tuturor celorlalte state membre", a mai afirmat Negrescu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Deputații au decis: Cea mai alergenă plantă din țară va fi distrusă 
Deputaţii au dat marţi undă verde, cu 264 de voturi şi o abţinere, proiectului de lege privind combaterea 
ambroziei - considerată ca fiind planta cea mai alergenă din România. Proiectul, iniţiat de un grup de parlamentari 
PNL, a fost adoptat de Senat. 
Deputat PNL Florica Cherecheş, iniţiator, a subliniat că o astfel de lege este necesară în condiţiile în care în toată 
Europa există reglementări cu pedepse foarte mari pentru cei care nu-şi curăţă terenurile de ambrozie, care 
produce alergii severe. Potrivit parlamentarului liberal, proiectul are pe de o parte o componentă de prevenţie, de 
informare, şi pe de altă parte prevede ca proprietarii sau deţinătorii de terenuri să desfăşoare periodic lucrări de 
întreţinere a terenurilor, să distrugă buruiana împiedicând răspândirea acesteia, potrivit Agerpres. 
 
"Ambrozia este cea mai puternică plantă alergenă din România. Este o buruiană invazivă care creşte pe 
marginea drumurilor, în spaţiile verzi - deci acolo unde sunt terenuri neîngrijite - şi care are o perioadă de 
înflorire în august şi septembrie. (...) Această plantă produce nişte alergii atât de severe, încât chiar unele 
persoane, atunci când este perioada de maximă înflorire, sunt scoase complet din muncă, îşi pierd capacitatea de 
muncă. (...) O singură plantă de ambrozie matură poate să elibereze până la 8 miliarde de grăuncioare de polen şi 
produce 30.000 de seminţe care îşi păstrează puterea germinativă timp de 40 de ani", a argumentat deputata 
PNL. 
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Conform proiectului, în scopul distrugerii ambroziei şi prevenirii răspândirii acesteia, proprietarii sau deţinătorii de 
terenuri, administratorii drumurilor publice, căilor ferate, cursurilor de apă, lacurilor, sistemelor de irigaţii şi ai 
bazinelor piscicole vor desfăşura periodic, în perioada cuprinsa între răsărirea acestei plante şi apariţia primelor 
inflorescenţe, respectiv cel târziu până la data de 30 iunie a fiecărui an, lucrări de întreţinere a terenurilor prin 
cosire, smulgere, erbicidare sau ale lucrări şi metode specifice. Aceste măsuri se menţin până la sfârşitul perioadei 
de vegetaţie a ambroziei. 
 
De asemenea, beneficiarii lucrărilor de construcţii au obligaţia ca, pe terenurile afectate de lucrări, să ia măsurile 
necesare pentru evitarea instalării sau răspândirii ambroziei. Lucrările de întreţinere a terenurilor în vederea 
combaterii plantei menţionate în ariile naturale protejate prin lege se face potrivit Planului de management 
pentru acestea. 
 
Cei care nu-şi îndeplinesc aceasta obligaţie vor primi un avertisment scris şi, dacă nu se conformează, vor fi 
amendaţi cu amenzi cuprinse între 750 şi 5.000 de lei - persoanele fizice, şi 5.000- 20.000 de lei pentru 
persoanele juridice. O comisie mixtă va verifica şi va constata nerespectarea acestor dispoziţii legale. 
 
Ministrul Mediului, împreună cu Ministerul Sănătăţii şi Ministrul Agriculturii şi Dezvotării Rurale desfăşoară anual 
campanii de informare şi conştientizare împreună cu partenerii locali, stabilind măsurile ce se impun pentru 
limitarea ariei de extindere a acestei specii invazive şi de eradicare a ei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Reuniune comună a guvernelor român și moldovean, anunțată de ministrul de Externe de la Chișinău, Tudor 
Ulianovschi 
Guvernul român şi cel de la Chişinău vor ţine o reuniune comună, declară ministrul de Externe al Republicii 
Moldova, Tudor Ulianovschi, aflat în vizită la Bucureşti. 
Tudor Ulianovschi a declarat că obiectivul clar al ţării sale este integrarea în Uniunea Europeană şi că în acest sens 
reforma justiţiei este prioritară. Ministrul român de externe Teodor Meleșcanu a subliniat că autorităţile de la 
Bucureşti vor continua să sprijine demersurile Chişinăului în acest sens. 
Legat de initiativa unor localităţi din Republica Moldova care au votat unirea cu România, în contextul 
centenarului, Teodor Meleşcanu a afirmat că sunt doar gesturi de apropiere, fără vreo semnificaţie juridică. 
Ministrul de externe român a respins afirmaţiile preşedintelui Igor Dodon, care spunea că unirea cu România 
înseamnă război civil. 
Teodor Meleșcanu, ministrul român de Externe: "Obiectivul nostru principal este acela de a ne uni eforturile în 
asigurarea parcursului european al Republicii Moldova. Din acest punct de vedere, cred că referirile la război civil 
sunt în mod evident total eronate și disproporţionate". 
Tudor Ulianovschi, ministru de Externe al Republicii Moldova: "Toate acţiunile noastre sunt orientate în realizarea 
dezideratului de integrare europeană, asigurarea bunei implementări de către ministerele sectoriale ale 
programului naţional de implementare a Acordului de Asociere. Mai mult ca atât, este înregistrată o iniţiativă de a 
introduce în Constituţia Republicii Moldova obiectivul și dezideratul de integrare europeană, pentru a-l consolida 
constituțional". 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Cel mai puternic sindicat din Germania a obţinut o normă de lucru de 28 de ore pe săptămână: "Este vorba de 
o decizie crucială" 
Sindicatul IG Metall, cel mai puternic din Germania, a obţinut, după o serie de negocieri intense marcate de greve 
de avertisment, creşteri salariale de 4,3% şi dreptul angajaţilor de a avea săptămâna de lucru de 28 de ore, 
informează presa germană. 
Liderii sindicatului IG Metall au avut şase sesiuni de negocieri cu federaţia angajatorilor din landul Baden-
Württemberg. 
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Rezultatul negocierilor vizează 3,9 milioane de angajaţi din industria echipamentelor electrice. Conform acordului, 
începând din anul 2019, angajaţii afiliaţi Sindicatului IG Metall vor avea dreptul, timp de doi ani, să opteze pentru 
un program de lucru de 28 de ore pe săptămână ori să rămână la norma de 35 de ore, informează publicaţia Neue 
Zürcher Zeitung. 
În schimb, angajatorii vor putea obliga 18% dintre angajaţi să lucreze, eventual alternativ, câte 40 de ore pe 
săptămână. 
Potrivit acordului, angajaţii IG Metall vor beneficia şi de o creştere a salariilor cu 4,3% începând din aprilie 2018. 
"Este vorba de o decizie crucială în drumul spre activităţi de lucru moderne şi autodeterminante", a declarat Jörg 
Hofmann, preşedintele Sindicatului IG Metall. 
Acordul reflectă influenţa pe care creşterea economică din Germania o oferă sindicaliştilor. Economia Germaniei a 
crescut rapid în ultimul an, iar rata şomajului este în scădere accentuată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Uniunea Europeană pregăteşte EXCLUDEREA Marii Britanii din piaţa unică în cazul apariţiei unor disensiuni în 
tranziţia post-Brexit 
Uniunea Europeană pregăteşte un plan prin care să sancţioneze Marea Britanie în etapa de tranziţie post-Brexit 
prin excluderea din sectoare ale pieţei comunitare dacă Londra nu respectă condiţiile stabilite, arată un proiect de 
document UE obţinut de Financial Times. 
Proiectul de document, care are cinci pagini şi a fost elaborat de Comisia Europeană, stabileşte modalităţile prin 
care Uniunea Europeană intenţionează să oblige Marea Britanie să respecte reglementările comunitare în 
tranziţia post-Brexit fără însă a participa la procesul decizional european. 
Guvernul Theresa May a semnalat deja că vrea o etapă de tranziţie în relaţia cu Uniunea Europeană după ieşirea 
Marii Britanii din Blocul comunitar, programată în martie 2019. 
Confirmând temerile apărute la Bruxelles că Londra ar putea încălca reglementările europene în tranziţia post-
Brexit, Comisia Europeană propune introducerea unor clauze care să permită reacţii imediate în cazul apariţiei 
neînţelegerilor bilaterale. 
"În perioada de tranziţie, instituţiile, structurile, oficiile şi agenţiile Uniunii Europene trebuie să aibă prerogativele 
conferite de către legislaţia comunitară inclusiv în relaţia cu Marea Britanie şi cu persoanele care locuiesc ori sunt 
stabilite în Marea Britanie. În principal, Curtea de Justiţie a Uniunii Europene trebuie să aibă jurisdicţia prevăzută 
în tratatele comunitare", se arată în proiectul de document elaborat de Comisia Europeană. 
"În plus, Secţiunea privind gestionarea şi soluţionarea disputelor a Acordului de retragere a Marii Britanii din UE 
trebuie să conţină un mecanism care să permită Uniunii Europene să suspende anumite beneficii acordate Marii 
Britanii prin participarea la piaţa internă în cazul în care se constată că sesizarea unui litigiu la Curtea de Justiţie a 
UE nu va aduce soluţionările necesare într-un interval adecvat", subliniază documentul UE. 
Luni, Michel Barnier, negociatorul-şef al Bruxellesului, a cerut Marii Britanii să ofere clarificări privind tipul relaţiei 
pe care o vrea cu Uniunea Europeană post-Brexit, somând Londra să "facă o alegere" şi avertizând că barierele 
comerciale sunt "inevitabile". 
Guvernul Theresa May a transmis luni că exclude posibilitatea rămânerii într-o uniune vamală cu Bruxellesul post-
Brexit. În acest context, Michel Barnier, negociatorul-şef al Uniunii Europene, a cerut Marii Britanii, după 
întrevederea cu premierul Theresa May şi cu ministrul pentru Brexit, David Davis, să clarifice modul în care vede 
viitoarea relaţie bilaterală după 29 martie 2019. "Singurul lucru pe care îl pot spune: fără o uniune vamală şi în 
afara pieţei unice, barierele comerciale pentru bunuri şi servicii sunt inevitabile", a declarat Michel Barnier. "A 
venit vremea" ca Marea Britanie "să facă o alegere. Avem nevoie de claritate şi în legătură cu propunerile Marii 
Britanii privind viitorul parteneriat", a subliniat Barnier. 
În replică, Marea Britanie a transmis că analizează două posibile forme de relaţii vamale cu Uniunea Europeană 
post-Brexit - un parteneriat vamal ori unui acord vamal facil. 
Bruxellesul a avertizat în mod repetat Guvernul de la Londra că nu va putea menţine accesul la piaţa comunitară 
post-Brexit dacă nu va contribui la bugetul UE şi nu va accepta libera circulaţie a persoanelor, mărfurilor, 
serviciilor şi capitalului. 
(Sursa: Mediafax) 
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 SpaceX a intrat în istorie: S-a lansat cu succes cea mai puternică rachetă din lume/ Falcon Heavy, capabilă să 
trimită sateliţi giganţi chiar şi pe Marte  
SpaceX a lansat cu cucces cea mai puternică rachetă din lume - Falcon Heavy. Din cauza vântului puternic 
compania a amânat lansarea pentru ora 8:45 GMT (22:45, ora României) de pe platforma din Florida de unde a 
decolat şi racheta la bordul căreia se aflau primii oameni care au aselenizat. 
UPDATE: Cele trei propulsoarea s-au reîntors pe Pământ. Propulsată de 27 de motoare, racheta Heavy va fi 
capabilă să trimită sateliţi giganţi pe orbită, pe Lună sau chiar pe Marte. Elon Musk a confirmat oficial că la bordul 
navei se va afla automobilul său Tesla Roadster din 2008, ce va fi amplasat pe orbita lui Marte, la 225 de milioane 
de de kilometri de Pământ. 
Fereastra iniţială de zbor a fost programată anterior între ora 6:30 p.m GMT (20:30, ora României) şi ora 9:30 p.m. 
GMT (11:30 ora României), scrie Descoperă. 
Cele două propulsoare reutilizabile se vor desprinde de corpul principal al rachetei după lansare şi se vor 
reîntoarce pe Pământ. Însă lansarea este extrem de riscană, după cum a afirmat şi Elon Musk ar exista ''şanse 
mari ca vehiculul să nu ajungă la destinaţie''. 
În cadrul unei postări de pe Instagram, miliardarul a distribuit o fotografie cu maşina electrică ataşată de rachetă. 
În interiorul maşinii a fost amplasat un manechin într-un costum de astronaut, iar la decolare din maşină se va 
auzi melodia ''Space Oddity'' a lui David Bowie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Război fiscal între SUA și Europa. Cu ce efecte 
Reforma fiscală din Statele Unite, prin care se urmăreşte repatrierea banilor pe care companiile americane îi ţin 
peste hotare, s-ar putea resimţi în Europa. O taxare blândă peste ocean ar putea eroda baza impozabilă de pe 
bătrânul continent, arată Banca Centrală Europeană. Americanii reduc impozitele, devin mai atractivi printr-o 
taxare mai blândă. Iar asta pune presiune pe modul în care în care ţările din zona euro gândesc reformele fiscale 
de aici încolo. 
Reforma fiscală din Statele Unite - graţie căreia impozitele pe profit scad de la 35% la 21% - intensifică, de fapt, 
competiţia globală, arată specaliştii Băncii Centrale Europene. Efectele asupra economiei zonei euro sunt, în acest 
moment, foarte incerte şi complexe, dar ar putea include o erodare a bazei impozabile. Aşa se întâmplă când 
ţările din întreaga lume concurează între ele pentru a reduce taxele ca să atragă companiile. 
„Chemarea acasă" a Administraţiei Trump la adresa companiilor americane care îşi ţin acum banii în străinătate 
face ca taxele să scadă la un nivel similar cu cel întâlnit în multe economii din zona euro. Companiile îşi vor 
schimba modul în care decid să investească sau să transfere profiturile. Iar asta pune presiune pe baza de 
impozitare a zonei euro care, până de curând, era mai atractivă decât cea de peste ocean. 
Experţii BCE susţin că, pe termen scurt, reforma fiscală reprezintă un element pozitiv pentru economia americană. 
Pe termen lung, însă, ar putea duce la deficite bugetare mai mari în Statele Unite. 
Astfel de decizii au efecte mai mici în perioade de creştere decât în perioade de recesiune. Iar studiile arată că 
cheltuielile guvernamentale tind să aibă un impact stimulativ mai mare decât reducerile de taxe. 
Pe de altă parte, măsurile fiscale din Statele Unite s-ar putea înscrie însă într-o formă specifică unui război al 
valutelor. Dolarul s-a depreciat puternic în raport cu euro. Iar o monedă americană slabă face ca exporturile 
americane să fie mai ieftine şi, astfel, mai competitive pe piaţa internaţională. 
La sfârşitul lui 2016, companiile americane declarau sume uriaşe pe care le ţin în Europa. Doar zece dintre ele 
aveau peste o mie de miliarde de dolari în numerar. 
În topul firmelor care au declarat că îşi vor repatria profitul se numără Apple. Gigantul condus de Tim Cook se 
pregăteşte să se întoarcă acasă cu peste 200 de miliarde de dolari. Dar în Europa mai sunt prezente nume mari 
precum Microsoft, Cisco sau Oracle. 
(Sursa: Digi 24) 
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